
 
 

ACTA DE LA SESSIÓ PLE 
 
 
Número:  2  
Òrgan:  Ple 
Sessió:  Ordinària 
Data: 19 de desembre de 2024 
Hora:  19:00 
Lloc:  Sala de Plens 
 
 
Assisteixen els regidors: 
 
President 
ANTONI MASANA UBACH (Esquerra Republicana de Catalunya) 
 
Esquerra Republicana de Catalunya 
OLGA SERRA LUQUE 
PAOLA MORAL RAMIREZ 
PERE CASAS ARDANAZ 
AITOR PIQUERAS RODES 
JASONE MENDIZABAL MENDIZABAL 
DEBORA SANCHO LATORRE 
 
Unió Independent per Vacarisses-Junts 
RAUL AVILES TRABALON 
MARIA MORENO MARTINEZ 
 
Partit dels Socialistes de Catalunya 
JESUS ARASANZ CASTILLA 
 
La Voz de Vacarisses 
ISABEL FERNANDEZ DONAIRE 
 
REGIDOR NO ADSCRIT 
JUAN PABLO GARRIDO SANCHEZ 
 
Vox 
IKER HEREDIA CUADRA 
 
Secretària accidental 
MARIA CALSINA SALAVERT 
 
 
El President obre la sessió un cop comprovat el quòrum d’assistència necessari per la seva 
vàlida constitució i es passa tot seguit a tractar els assumptes compresos a l’ordre del dia i 
que s’especifiquen a continuació: 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 

Nº 
d'Ordre 

Punt d'ordre del dia Expedient 

1 APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR  

2 
PROPOSTA DE LA REGIDORA DE CULTURA DE 
MODIFICACIÓ DEL REGLAMENT REGULADOR DEL SERVEI 
PÚBLIC DE LA BIBLIOTECA EL CASTELL DE VACARISSES 

2024/1214/118 

3 

PROPOSTA DE L¿ALCALDIA APROVACIO INICIAL DE LA 
MODIFICACIO PUNTUAL DEL PLA GENERAL 
D¿ORDENACIO, REGULACIO NORMATIVA URBANISTICA 
CLAU 1 I ALTRES AJUSTOS AL NUCLI URBA DE 
VACARISSES 

2024/2253/1126 

4 

PROPOSTA DEL REGIDOR OBRES, SERVEIS , GESTIO DE 
AIGUA I NUCLIS  DE DELEGAR LES FACULTATS O 
COMPETENCIES PER A LA GESTIO INTEGRAL DEL SERVEI 
PUBLIC ABASTAMENT AIGUA POTABLE, DE TITULARITAT 
MUNICIPAL A FAVOR DE CONGIAC 

2024/2487/1725 

5 

PROPOSTA DEL REGIDOR ACCIO CLIMATICA, EFICIENCIA 
ENERGETICA I BIODIVERSITAT APROVACIO INICIAL DE LA 
MODIFICACIO ORDENANÇA REGULADORA DE LA NETEJA 
PUBLICA I DE LA GESTIO DE RESIDUS DE VACARISSES 

2024/1214/1266 

6 MOCIONS  
7 SOBREVINGUTS  

8 
DONAR COMPTE DE LES ACTES DE LES SESSIONS DE 
LES JUNTES DE GOVERN LOCAL 

 

9 
DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS DES DE LA 
CELEBRACIÓ DE LA ÚLTIMA SESSIÓ ORDINÀRIA 

 

10 
DONAR COMPTE DEL NOMENAMENT DE PERSONAL 
FUNCIONARI I DE LA CONTRACTACIÓ DE PERSONAL 
LABORAL 

 

11 INFORMES DE PRESIDÈNCIA  
12 PRECS I PREGUNTES  

 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
  
1. APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 28 DE NOVEMBRE DE 2024 
 
Pren la paraula al Sr. Raúl Avilés que diu que els ha resultat impossible accedir al mòdul de 
secretaria per poder tenir accés a l’acta anterior,  donat que el sistema els donava un error i 
en aquest sentit demana si es pot posposar al següent Ple l’aprovació de l’acta del Ple del 
mes de novembre. 
 
Pren la paraula el Sr. alcalde que diu que recentment s’ha implementat l’expedient electrònic, 
i sembla que està donant algun problema i en conseqüència el Sr. alcalde comenta que es 
deixa pendent l’aprovació de l’acta esmentada fins al següent Ple. 
 
2. PROPOSTA DE LA REGIDORA DE CULTURA DE MODIFICACIÓ DEL REGLAMENT 
REGULADOR DEL SERVEI PÚBLIC DE LA BIBLIOTECA EL CASTELL DE VACARISSES 

Considerant que per Decret d’Alcaldia núm. 2024/1, de 17 d’octubre de 2024, es va ordenar 
la incoació de l’expedient per tal de procedir a la modificació del Reglament regulador del 
servei públic de la biblioteca El Castell de Vacarisses.   



 
 

Considerant que l’article 130 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del Procediment Administratiu 
Comú de les Administracions Públiques, exigeix revisar periòdicament les normes vigents per 
adaptar-les als principis de bona regulació i per comprovar la mesura en què les normes en 
vigor han aconseguit els objectius previstos i si estava justificat i correctament quantificat el 
cost i les càrregues imposades en elles.  

Considerant que per a la modificació dels Reglaments municipals ha de seguir-se el mateix 
procediment que per a la seva aprovació, en virtut d’allò previst a l’article 56 del Reial Decret 
Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de les Disposicions Legals 
vigents en matèria de Règim Local. 

Considerant la necessitat que per aquest Ajuntament es procedeixi a la revisió conforme els 
principis de bona regulació (necessitat, eficàcia, proporcionalitat, seguretat jurídica, 
transparència i eficiència) previstos a l’article 129 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del 
Procediment Administratiu Comú de les Administracions Públiques, per quant s’afavoreix el 
màxim aprofitament de les instal·lacions municipals i es respon a les peticions ciutadanes.  

Vist el text articulat del projecte de modificació del REGLAMENT REGULADOR DEL SERVEI 
PÚBLIC DE LA BIBLIOTECA EL CASTELL DE VACARISSES.  

Vist l’Informe jurídic emès per la secretària accidental amb data 3 de desembre de 2024, 
obrant a l’expedient.  

Atès el procediment legalment previst a l’article 178.1 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, en 
concordança amb l’article 409 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del 
Règim Local.  

Vist que aquest Ajuntament disposa de Pla Anual Normatiu, a tenor d’allò previst a l’article 
132 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, de Procediment Administratiu Comú de les 
Administracions Públiques, que preveu la tramitació del present expedient.  

Considerant que, per tal de garantir la participació dels ciutadans en el procediment 
d’elaboració de normes amb rang reglamentari, i en compliment d’allò disposat a l’article 133 
de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del Procediment Administratiu Comú de les Administracions 
Públiques, amb caràcter previ a l’elaboració de l’Ordenança, ha de substanciar-se una 
consulta pública prèvia per demanar l’opinió dels ciutadans i de les organitzacions més 
representatives que potencialment es puguin veure afectats per la mateixa.  

Resultant que durant el temps de consulta pública prèvia no s’ha presentat cap opinió.  

Atenent l’exposat anteriorment, proposo al Ple l’adopció del següent 

ACORD 

PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació del REGLAMENT REGULADOR DEL SERVEI 
PÚBLIC DE LA BIBLIOTECA EL CASTELL DE VACARISSES.   

SEGON.- Exposar al públic, per termini de trenta dies hàbils, el text de la norma objecte de 
modificació inicial, inserint anuncis al BOPB, al DOGC, a la pagina web municipal, a l’eTauler  



 
 

i al Diari Ara. L’expedient administratiu durant aquest període podrà ser examinat i presentar 
les al·legacions, suggeriments i reclamacions que es considerin convenients. El termini 
d’informació pública començarà a comptar des de l’endemà de la darrera de les publicacions 
oficials anteriorment esmentades.  

En el cas que no es presentin reclamacions durant el període d’exposició publica, el present 
acord s’elevarà a definitiu sense necessitat de resolució expressa. 

TERCER.- L'aprovació definitiva de l’ordenança s'anunciarà a la Web municipal, a l’eTauler i 
al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya 
la referència del Butlletí Oficial de la Província on s'hagi publicat íntegrament el text, el qual 
entrarà en  vigor quan s'hagi publicat completament el text i hagi transcorregut el termini de 
quinze dies hàbils previst a l’article 65.2 de la Llei reguladora de les bases del règim local.  
Tanmateix, en compliment de l’article 10.1.a) de la Llei 19/2014, es publicarà l’ordenança al 
Portal de la Transparència. 
 
Pren la paraula la Sra. Olga Serra que diu que tal com es va explicar a comissions 
informatives, del que es tracta és d'incorporar en el reglament de la biblioteca la consideració 
de permetre l’accés d’animals de companyia a les instal·lacions. 
 
Sotmesa la proposta a debat i a posterior votació resulta aprovada per majoria absoluta amb 
el següent resultat: 12 vots a favor dels Grups Polítics Esquerra Republicana de Catalunya, 
Partit dels Socialistes de Catalunya, La Voz de Vacarisses, Unió Independent per 
Vacarisses-Junts i regidor no adscrit, 1 abstenció del Grup Polític Vox. No hi ha vots en 
contra.  
 
3. PROPOSTA DE L’ALCALDIA APROVACIO INICIAL DE LA MODIFICACIO PUNTUAL 
DEL PLA GENERAL D’ORDENACIO, REGULACIO NORMATIVA URBANISTICA CLAU 1 I 
ALTRES AJUSTOS AL NUCLI URBA DE VACARISSES 
 
La “Modificació puntual del Pla General d’Ordenació Municipal de regulació de la normativa 

clau 1 casc antic i altres ajustos al nucli urbà de Vacarisses” té com a objecte revisar, 

modificar i actualitzar la regulació normativa de la qualificació de Casc Antic, clau 1 que 

configura el teixit històric del nucli urbà de Vacarisses. A més s’inclouen sis ajustos que 

afecten puntualment la qualificació d’alguns sòls també localitzats al nucli històric. 

 

Els objectius concrets que pretén assolir la present modificació són: 

a) Revisar la regulació normativa de la clau 1 i modificar-ne els aspectes que correspongui 

per tal d’evitar transformacions urbanes que puguin desvirtuar la qualitat de la trama del 

centre històric. 

b) Actualitzar i adaptar la normativa a les pràctiques urbanístiques, les necessitats actuals i 

al marc legal vigent. 

c) Completar i ampliar una normativa que és ja és d’origen força reduïda i limitada. 

d) Promoure el desenvolupament d’habitatge de protecció oficial (HPO) al centre amb la  



 
 

previsió de més sòl públic previst per a aquest ús. 

e) Protegir l’àmbit de l’antic cementiri i l’entorn de l’església de Sant Pere. 

f) Esmenar l’errada material en la qualificació del parc públic existent darrera de l’edifici de 

l’Ajuntament.  

g) Esmenar l’errada material d’un passatge privat al carrer de la Pau que el PGO qualifica 

com a sòl públic. 

h) Ajustar la regulació del Polígon d’Actuació Urbanística (PAU) Montserrat en resposta a les 

necessitats de desenvolupament dels titulars del sòl i la voluntat municipal. 

i) Delimitar el nou Polígon d’Actuació Urbanística (PAU) Salvador Badia per resoldre 

diferents aspectes d’interès general relatius a infraestructures, mobilitat i equipaments i al 

mateix temps donar resposta a les necessitats de desenvolupament dels titulars del sòl. 

j) Obtenir els sòls necessaris per generar un gir viari a la carretera BV1212 a la cruïlla amb el 

carrer Salvador Badia . 

La Modificació no comporta un increment del sostre edificable ni tampoc de la densitat de 

l’ús residencial o de la intensitat dels usos, o la transformació dels usos establerts 

anteriorment, per la qual cosa no resulta d’aplicació allò establert a l’article 99 del TRLUC. 

L’àmbit de la present Modificació inclou tots els sòls qualificats amb la clau 1 de Casc Antic 
d’acord al planejament vigent, així com d’altres sòls sobre els que es produeixen altres 
ajustos puntuals en diferents localitzacions del nucli antic. 

Es relacionen a continuació els 7 espais que conformen l’àmbit de la present Modificació: 

 

- Equipaments darrere l’Ajuntament.  

- Espai de l’antic cementiri adjacent a l’església de Sant Pere.  

- PAU Montserrat.  

- Nou PAU Salvador Badia.  

- Equipaments al carrer Sant Josep. 

- Passatge privat al carrer de la Pau.  

- Cruïlla Salvador Badia amb carretera BV1212 

L'article 97.1 del TRLU disposa que les propostes de modificació d'una figura de planejament 

urbanístic han de raonar i justificar la necessitat de la iniciativa, i l'oportunitat i conveniència 

amb relació als interessos públics i privats concurrents. La iniciativa per a la formulació del 

planejament urbanístic general és sempre pública, segons determina l'apartat 2 de l'article  



 
 

107 del Decret 305/2006. L’article 59 del TRLU, determina la documentació que de contenir 

la modificació puntual del pla d’ordenació urbanística municipal.  

L’article 76.2 del TRLU preveu que correspon formular els plans d’ordenació urbanística 

municipal als ajuntaments. 

L’article 85.1 del TRLU disposa que correspon a l'Ajuntament l'aprovació inicial i provisional 

dels plans d’ordenació urbanística municipal.  

Segons disposa l’article 22.2c de la LRBRL, és competència del Ple l’aprovació inicial i 

provisional del planejament general, per majoria absoluta de conformitat amb l’article 47.2.ll 

del mateix text legal. 

L’article 85.4 del TRLU disposa que aprovat inicialment s’ha de posar a informació pública pel 

termini d’un mes al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i a un diari de premsa 

periòdica. L’edicte ha d'indicar les dades prescrites a l' article 23.3) del Reglament. 

L’article 85.5 del TRLU determina que simultàniament al tràmit d’informació pública d’un pla 

d’ordenació urbanística municipal, s’ha de sol·licitar informe als organismes afectats per raó 

de les seves competències sectorials, els quals l’han d’emetre en el termini d’un mes, llevat 

que una disposició n’autoritzi un de mes llarg. Aquests ens serien els assenyalats a l’informe 

de l’Arquitecta municipal de data 28 de novembre de 2024 i Secretaria de data 29 de 

novembre de 2024. 

L'article 73 del TRLU, disposa que els òrgans competents per a l’aprovació inicial de les 

figures del planejament urbanístic podran acordar suspendre la tramitació de plans 

urbanístics derivats concrets i de projectes de gestió urbanística i urbanització, com també 

suspendre l’atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys , d’edificació, reforma, 

rehabilitació o enderrocament de construccions, d’instal·lació o ampliació d’activitats o usos 

concrets i d’altres autoritzacions municipals connexes establertes per la legislació sectorial. 

Sens perjudici de l'enunciat anterior, l'article 102.4 del Reglament prescriu que metre estigui 

suspesa la tramitació de procediments i l'atorgament de llicències, es poden tramitar els 

instruments o atorgar llicències fonamentats en el règim vigent que siguin compatibles amb 

les determinacions del nou planejament inicialment aprovat, en el cas que, per la naturalesa 

dels canvis proposats, no es posi en risc l'aplicació del nou planejament, una vegada 

definitivament aprovat. 

En aquest sentit, d’acord amb l’article 73 del TRLUC, es suspèn l’atorgament de llicències 

per el termini que s’estableix l’article 74 del TRLUC, d’acord amb l’article 8.5.a del TRLUC, 

als terrenys afectats per la present modificació.  

 



 
 

Segons disposa l’article 78.a del TRLU és competència de la Comissió Territorial 

d’Urbanisme l’aprovació definitiva.  

Segons disposen els article 103.3 , 106 i 107.1 del TRLU, l’acord d’aprovació definitiva s’ha 

de publicar, i en aquest cas, en correspondre l'aprovació definitiva a l'administració de la 

Generalitat, serà executiu a partir de la publicació al Diari Oficial de la Generalitat de 

Catalunya de l'acord d'aprovació definitiu i de les normes urbanístiques corresponents.  

L’article 96 del TRLU i article 117.3 del Decret 305/2006, disposen que la tramitació de les 

modificacions dels plans urbanístics se subjecta al mateix procediment que la seva formació. 

Es d'aplicació en la seva tramitació l'establert als articles 59, 70,73, 83.4, 83.5, 85.7, 86.bis, 

103.3, 106 i 107.1, i Disposició Transitòria Divuitena del Text Refós de la Llei d’Urbanisme. 

Vist que en data 28 de novembre de 2024, els Serveis Tècnics municipals van emetre el seu 

informe favorable. 

Vist l’informe emès per Secretaria en data 29 de novembre de 2024. 

Es proposa al ple l’adopció del següent 

A C O R D  

PRIMER.- Aprovar inicialment la “Modificació puntual del Pla General d’Ordenació Municipal de 

regulació de la normativa clau 1 casc antic  i altres ajustos al nucli urbà de Vacarisses”. 

SEGON.- Sotmetre’l a informació pública, pel termini d’ 1 mes, inserint anunci al Butlletí 

Oficial de la Província, al Diari Ara, a la web municipal i a l’E-Tauler. 

TERCER.- Sol·licitar informe/consulta a: 

- Agència Catalana de l’Aigua. Secretaria de Medi Ambient i Sostenibilitat. 
Departament de Territori, Habitatge i Transició Ecològica de la Generalitat de 
Catalunya. 

- Diputació de Barcelona. Servei de vies locals. 

- Fecsa-Endesa. 

- Agència de l’Habitatge de Catalunya (Secretaria d’Hàbitat Urbà i Territori). 

 
Pren la paraula el Sr. alcalde que diu que ja es va explicar a comissions informatives i 
resumeix que bàsicament es tracta d’algunes reformes que es creu que s’han de fer al nucli i 
diu que aquestes modificacions també serviran pel POUM que s’ha d’obrir pròximament i en 
aquesta línia detalla que hi ha algunes modificacions que l’equip de govern considera 
importants com per exemple, la determinació que no es pugui construir damunt de l’antic 
cementiri i diu que malgrat que es tracta d’un espai privat, consideren que s’ha de preservar. 
 
Per altra banda, indica el Sr. Alcalde, que PAU Montserrat a petició dels propietaris, allà on 
anaven dos blocs de pisos, els esmentats propietaris ja han dit que no ho volen fer i el que al 
final es recull és la possibilitat de construir dos habitatges. 
 



 
 
Per altra banda, en el mateix ordre de coses el Sr. alcalde diu que també es contempla que a 
la cruïlla entre la BV-1212 i el carrer Salvador Badia es reflecteix l’expropiació d’un petit espai 
de terreny que queda enganxat a les cases per tal que es pugui fer el gir. 
 
Comenta el Sr. alcalde que els canvis més significatius són els que ha explicat i els altres ja 
els va comentar a comissions informatives. 
 
Pren la paraula el Sr. Jesús Arasanz que diu que vol celebrar la inclusió en aquesta proposta 
de l’estudi de colors a les construccions que va fer l’aleshores regidor d’urbanisme de PSC, i 
demana que també es traslladi al nou POUM. 
 
Pren la paraula el Sr. Raúl Avilés que avança que a la seva formació ho votaran a favor, ja 
que consideren que són millores necessàries en el nucli, però no vol deixar de fer el prec per 
tal que s’acceleri la realització del POUM. 
 
Sotmesa la proposta a debat i a posterior votació resulta aprovada per majoria absoluta amb 
el següent resultat: 11 vots a favor dels Grups Polítics Esquerra Republicana de Catalunya, 
Partit dels Socialistes de Catalunya, Unió Independent per Vacarisses-Junts i regidor no 
adscrit, 2 abstencions dels Grups Polítics La Voz de Vacarisses i Vox. No hi ha vots en 
contra.  
 
4. PROPOSTA DEL REGIDOR OBRES, SERVEIS , GESTIO DE AIGUA I NUCLIS DE 
DELEGAR LES FACULTATS O COMPETENCIES PER A LA GESTIO INTEGRAL DEL 
SERVEI PUBLIC ABASTAMENT AIGUA POTABLE, DE TITULARITAT MUNICIPAL A 
FAVOR DE CONGIAC 
 
En data 27 d’abril de 2017, el Ple municipal va aprovà inicialment la Integració al Consorci 
per a la gestió integral d’aigües de Catalunya (CONGIAC). 
 
Que l’aprovació inicial va esdevenir definitiva amb caràcter automàtic al no presentar-se 
al·legacions durant el termini d’exposició pública. 
 
Amb tots els tràmits complets d’informació pública, en la Junta rectora del CONGIAC aprovà 
la integració en el Consorci de l’Ajuntament de Vacarisses. 
 
L’última modificació dels estatuts del Consorci CONGIAC va ser aprovada inicialment pel Ple 
municipal de l’Ajuntament de Vacarisses en data 26 d’octubre de 2023. 
 
Que l’aprovació inicial de la modificació dels estatuts  va esdevenir definitiva amb caràcter 
automàtic al no presentar-se al·legacions durant el termini d’exposició pública. 

Les finalitats d’aquest Consorci venen establertes en els seus Estatuts, essent les següents: 

“[...]Article 2. Finalitats i funcions del Consorci 
2.1 El Consorci té com a finalitat principal contribuir al foment de la gestió directa 

pública dels serveis vinculats al cicle de l’aigua, com a mecanisme per a garantir una 
gestió transparent, participativa, eficient i sostenible d’aquests serveis i la 
representació i defensa dels interessos dels ens consorciats davant les 
administracions i organismes que exerceixen competències en aquesta matèria. 

2.2 En el marc de la seva finalitat, les funcions que corresponen al Consorci són les 
següents: 

a. Foment de les relacions de cooperació i col·laboració amb altres administracions 
territorials i institucionals, i amb qualsevol altra entitat de dret públic o privat que 
tinguin competència o actuïn en els àmbits del cicle integral de l'aigua i del medi 
ambient, per l'elaboració i execució de serveis, activitats, projectes i programes 
d'interès comú 



 
 

b. Assessorament a les entitats consorciades i a les administracions competents en 
relació amb les propostes de modificació de la normativa que incideix en qualsevol 
dels serveis vinculats al cicle de l’aigua. 

c. Rendibilització en favor de tots els municipis consorciats de l’experiència i el 
coneixement dels municipis que gestionen de forma directa els serveis que 
conformen el cicle de l’aigua. 

d. Garantia de l’existència d’un model de gestió pública associativa dels serveis que 
conformen el cicle de l’aigua disponible per aquells municipis consorciats que ho 
precisin. 

e. Gestió, prèvia delegació dels municipis, de les competències municipals relatives 
el cicle integral de l’aigua. 

f. Contribució a la millora de la qualitat i eficiència dels serveis que els consorciats 
presten directament als ciutadans i a una més adequada utilització dels recursos 
hidrològics i mediambientals disponibles. 

g. Participació en l’elaboració de Plans directors dels diferents serveis que 
configuren el cicle de l’aigua. 

h. Elaboració d’una política de tarifes que garanteixi la internalització dels costos 
dels serveis públics i la prestació d’uns serveis públics de qualitat i eficients. 

i. Realització de campanyes de comunicació per a promoure la cultura de l’ús 
eficient i sostenible de l’aigua. 

j. Promoció, construcció, explotació i manteniment d’infraestructures d'abastament, 
sanejament i depuració d'aigües, municipals o supramunicipals. 

k. Anàlisi de la qualitat de les aigües i el seu nivell de contaminació. 
l. Realització d’activitats d'investigació, estudi i divulgació, relacionades amb el cicle 

integral de l'aigua i del medi ambient. 
m. Foment d’obres, activitats i serveis mitjançant la concessió de subvencions i 

d’altres tècniques de foment. 
n. Totes aquelles altres activitats que siguin complementàries de les enunciades 

anteriorment. 
2.3 Aquestes funcions les podrà dur a terme el mateix Consorci directament o a 

través d'entitats instrumentals creades a l'efecte, utilitzant qualsevol de les formes de 
gestió directa de serveis que preveu la normativa. 
[...]”. 

L’Ajuntament de Vacarisses, presta aquest servei públic obligatori i mínim de forma directa, 
havent delegat prèviament al CONGIAC facultats determinades relacionades només amb el 
manteniment de la xarxa d’abastament d’aigua potable. 

En base a l’estudi i informe tècnic realitzat des del serveis municipals, l'equip de govern 
entén procedent dur a terme la delegació o transferència de facultats o competències per a 
la prestació íntegre del servei públic de titularitat municipal d’abastament d’aigua potable del 
municipi a favor del citat Consorci, atenent a principis d'eficàcia i eficiència en la gestió 
municipal, sense que hi hagi cap modificació pel que fa a la modalitat de gestió que fins ara 
s’estava prestant i que és la de gestió directa. 
 
Per a poder dur a terme aquesta pretensió, és fa necessari aprovar per l’òrgan competent la 
proposta de delegació de les facultats o competències a favor del consorci per a la prestació 
del servei públic esmentat anteriorment, que un cop acceptada per aquest, podrà ser objecte 
de formalització de la documentació necessària que reculli els millors mecanismes de control 
i seguiment de la prestació delegada. 
 
Consta a l’expedient informe-proposta dels Serveis Territorials de data 28 de novembre 
d’enguany favorable. 

S’ha emès informe jurídic preceptiu de la secretaria general, així com l'informe preceptiu de la  



 
 

intervenció municipal, en ser necessària la majoria absoluta del ple de la corporació perquè 
prosperi el present assumpte. 
 
Vista la documentació integrant de l'expedient administratiu. 
 
De conformitat amb allò disposat a el article 191 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya - TRLMRLC-. 
 
Atès el que disposen els articles 312 i següents del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual 
s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals -ROAS-. 
 
Considerant allò disposat els articles 118 i següents de la Llei 40/2015, de 1 d’octubre, de 
Règim Jurídic del Sector Públic -LRJSP-. 
La competència per a aprovar aquest acord correspon al Ple Municipal d’acord amb el que 
estableixen els articles 22.2. p) i q) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de bases de regim local i 
l’article 52.2.h), q) i r) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós 
de la Llei Municipal i de règim local de Catalunya i requerirà la majoria simple dels membres 
assistents de la Corporació d’acord amb l’article 47 de la LBRL i l’article114.1 del TRLMRLC. 
Es proposa al Ple de l’Ajuntament proposa l’adopció del següent 
 

ACORDS 
 
PRIMER.- Delegar les facultats o competències per a la gestió integral del servei públic 
d’abastament d’aigua potables, de titularitat municipal a favor del Consorci local per la gestió 
integral d’aigües de Catalunya (CONGIAC). 
 
SEGON.- Notificar el present acord al Consorci CONGIAC a l’efecte que, per la seva part, es 
procedeixi a l’acceptació de la delegació conferida. 
 
TERCER.- Elaborar i aprovar si s’escau, els documents necessaris i/o la minuta del conveni de 
la delegació de competències esmentat en el primer punt, i facultar el Sr. alcalde per a la seva 
signatura i quants actes requereixi la formalització d'aquest. 
 
QUART.- Determinar que, una vegada acceptada la delegació de competències o facultats per 
la gestió integral del servei públic d’abastament d’aigua potable de titularitat municipal, a favor 
de CONGIAC, el present acord es publicarà en el Butlletí Oficial de la Província, per a general 
coneixement, així com els documents o convenis que materialitzin o complementin la delegació 
realitzada. 
 
CINQUÈ .- Traslladar el present acord al servei municipal d’aigües i a la intervenció i tresoreria 
municipal al efectes oportuns. 
 
Pren la paraula el Sr. Pere Casas que diu que tal com ja es va comentar a comissions al 
capdavall del que es tracta és de passar la gestió de l’aigua a CONGIAC a través de la seva 
empresa que és GIACSA i diu que ambdues empreses són ens públics i així les coses la 
gestió de l’aigua continuarà essent pública tot sense deixar la titularitat municipal de les 
instal·lacions, infraestructures i pous, així com l’aigua, de la mateixa manera que la potestat 
d’establir els preus serà una competència municipal i resumeix que l’única qüestió que es 
traspassa és la gestió de l’aigua, la qual cosa explica el Sr. Casas portarà un benefici, atès 
que el personal de brigada,  podrà fer gestions de brigada una vegada quedi deslliurada de la 
gestió de l’aigua., 
 
Pren la paraula el Sr. Jesús Arasanz que diu que celebren aquesta mesura que s’estava 
reclamant ja feia temps i considera que resultarà avantatjosa, ja que es deixarà lliure la 
brigada d'unes tasques que requereixen força temps i vol recalcar que no hi ha cap contracte  
 



 
 
que lligui a l’Ajuntament amb GIACSA i que en qualsevol moment es pot rescindir aquesta 
gestió. 
 
Pren la paraula el Sr. Pere Casas que diu que amb un acord de Ple ens podem desvincular 
de CONGIAC i decidir quin altre tipus de gestió es vol. 
 
Pren la paraula el Sr. Raúl Avilés que diu que en la línia del que comentava el company del 
PSC, el seu grup està a favor de la proposta, però diu que els preocupa el cost que pugui 
tenir aquesta gestió a través de CONGIAC i diu que en cap moment s’ha valorat el cost que 
suposarà aquesta gestió i en aquest sentit diu que fins a quin punt es lliga els partits amb 
l’aprovació d’aquesta proposta de cara al que seria l’acceptació o no del contracte i per 
resumir demana saber si en el moment de formalitzar un contracte amb CONGIAC per la 
prestació d’aquest servei es procedirà a l’aprovació pel ple del mateix i en aquesta línia 
planteja si els partits podran decidir si interessa o no interessa pagar aquest servei al preu 
que surti en aquell moment, i conclou que si no està condicionat poden votar a favor, però 
que en cas contrari considera que s’ha de saber el cost de tot això. 
 
Pren la paraula el Sr. Pere Casas que diu que els passos després de la present aprovació 
són els següents: 
 
En primer lloc, s’ha de redactar un conveni en el qual hi haurà tot un seguit de punts que 
determinaran de quina manera es gestionarà tot plegat i diu que evidentment hi haurà un cost 
que sortirà reflectit en el conveni i diu que no està segur de si ha de passar pel Ple o no. 
 
Pren la paraula la secretària accidental de l’Ajuntament que diu que tal com diu el punt 3r de 
l’acord, amb l’aprovació del mateix ja queda aprovada la minuta del conveni. 
  
Pren la paraula el Sr. Raúl Avilés que diu que malauradament t tot i està d’acord en la 
delegació que s’està tractant, com que no es disposa de la informació del cost no la poden 
votar a favor. 
 
Pren la paraula el Sr. Jesús Arasanz que diu que existeix una memòria econòmica adjunta 
als documents. 
 
 Pren la paraula el Sr. alcalde que diu que efectivament sí que hi és aquesta memòria 
econòmica i, tanmateix, diu que s’ha de tenir en compte aquella feina que la brigada passarà 
a fer i que actualment no pot fer i en aquest sentit indica que el 90% de la brigada en 
determinats mesos de l’any és dedicació gairebé exclusiva a la gestió de l’aigua i explica que 
si allò que ara s’ha de contractar per capítol II s’imputa aquí, s’hauria de veure com resulta el 
balanç. 
 
Pren la paraula el Sr. Raúl Avilés que diu que estan a favor del traspàs, però fer-lo sense 
saber el que costarà en el moment de la formalització del conveni no ho poden votar a favor i 
torna a dir que si passes pel Ple en el seu moment ho decidirien. 
 
Sotmesa la proposta a debat i a posterior votació resulta aprovada per majoria absoluta amb 
el següent resultat: 9 vots a favor dels Grups Polítics Esquerra Republicana de Catalunya, 
Partit dels Socialistes de Catalunya i REGIDOR NO ADSCRIT, 3 abstencions dels Grups 
Polítics Vox i Unió Independent per Vacarisses-Junts, 1 vot en contra de del Grup Polític La 
Voz de Vacarisses.  
 
 
 
 
 



 
 
 
5. PROPOSTA DEL REGIDOR ACCIO CLIMATICA, EFICIENCIA ENERGETICA I 
BIODIVERSITAT APROVACIO INICIAL DE LA MODIFICACIO ORDENANÇA 
REGULADORA DE LA NETEJA PUBLICA I DE LA GESTIO DE RESIDUS DE 
VACARISSES 
 
Atès que el  Ple de l’Ajuntament de Vacarisses va aprovar inicialment el 31 de gener de 2013 
va aprovar inicialment l’ordenança reguladora de la neteja pública i de la gestió dels residus 
de Vacarisses  que va esdevenir aprovat definitivament, amb caràcter automàtic, al no 
presentar-s’hi cap al·legació. 
 
En data 13 de novembre de 2024, per Decret d’alcaldia núm. 2024/694, es va resoldre incoar 
l’expedient per a la modificació de l’Ordenança reguladora de la neteja pública i de la gestió 
dels residus de Vacarisses, i que es realitzés  la consulta prèvia pública, d’acord amb l’article 
133 de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del procediment administratiu comú de les 
administracions públiques, mitjançant enllaç a la web municipal i al Portal de Transparència 
de l’Ajuntament, a efectes de recollir la opinió dels subjectes i organitzacions potencialment 
afectats per la futura norma. 
 
Com a resultat de l’expressada consulta pública prèvia, durant el termini d’informació 
pública, no fou presentada cap sol·licitud, opinió o consulta, segons certificat de la 
secretària accidental de data 3 de desembre de de 2024. 
 
Vist el text articulat del projecte de la modificació de l’ordenança reguladora de la neteja 
pública i de la gestió dels residus de Vacarisses. 
 
Vist l’informe de la secretària accidental de data 4 de desembre de 2024 en compliment de 
l’article 3.3 del Reial Decret 218/2018, de 16 de març, pel qual es regula el règim jurídic dels 
funcionaris d’administració local amb habilitació de caràcter nacional. 

Considerant que per a la modificació de l’ordenança reguladora de la neteja pública i de la 
gestió dels residus de Vacarisses. ha de seguir-se el mateix procediment que per a la seva 
aprovació, en virtut d’allò previst a l’article 56 del Reial Decret Legislatiu 781/1986, de 18 
d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de les Disposicions Legals vigents en matèria de 
Règim Local -TRRL-.  

Atès el procediment legalment previst a l’article 178.1 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya -
TRLMRLC- en concordança amb els articles 49 i següents de la Llei 7/1985 de Bases del 
Règim Local. 
 
Per tot això, es proposa al Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació de l’ordenança de la neteja pública i de la gestió 
dels residus municipals de Vacarisses . 

SEGON.- Exposar al públic, per termini de trenta dies hàbils, el text de la norma objecte de 
modificació inicial, inserint anuncis al BOPB, al DOGC, a la pagina web municipal, a l’eTauler 
i al Diari Ara. L’expedient administratiu durant aquest període podrà ser examinat i presentar 
les al·legacions, suggeriments i reclamacions que es considerin convenients. El termini 
d’informació pública començarà a comptar des de l’endemà de la darrera de les publicacions 
oficials anteriorment esmentades.  



 
 

En el cas que no es presentin reclamacions durant el període d’exposició publica, el present 
acord s’elevarà a definitiu sense necessitat de resolució expressa. 

TERCER.- L'aprovació definitiva de l’ordenança s'anunciarà a la Web municipal, a l’eTauler i 
al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya 
la referència del Butlletí Oficial de la Província on s'hagi publicat íntegrament el text, el qual 
entrarà en  vigor quan s'hagi publicat completament el text i hagi transcorregut el termini de 
quinze dies hàbils previst a l’article 65.2 de la Llei reguladora de les bases del règim local.  
Tanmateix, en compliment de l’article 10.1.a) de la Llei 19/2014, es publicarà l’ordenança al 
Portal de la Transparència. 

Pren la Paraula el Sr. Aitor Piqueras que diu que també es va comentar a les comissions 
informatives i que l’objectiu principal de la proposta és adaptar l’ordenança a la llei 7/2022 de 
residus i diu que els canvis principals d’aquesta modificació seria la limitació de l’àrea 
d’emergència i la introducció de les noves fraccions de recollida mitjançant el porta a porta 
les quals seran el tèxtil, l’oli i les càpsules de cafè, de manera que el tèxtil serà el primer 
dimarts de cada mes, l’oli el segon dimarts i les càpsules el tercer dimarts. 
 
Per altra banda, el Sr. Piqueras també comenta que s’han fet els canvis que es van proposar 
a les comissions eliminant la disposició que es va comentar i afegint l’annex que es va 
demanar. 
 
Pren la paraula el Sr. Jesús Arasanz que diu que vol agrair que s’hagi tingut en compte la 
petició que van fer a comissions informatives i celebrar que s’afegeixin aquestes dues 
recollides i que es continuï avançant en aquest àmbit en el qual diu que creu que s’estan fent 
les coses prou bé i que el nivell de reciclatge al municipi és alt. 
 
Pren la paraula el Sr. Raúl Avilés que diu que s’està parlant que a partir de la Directiva 
europea del que es tracta és traslladar el que és el cost de la gestió de residus al vilatà i en 
aquest sentit vol traslladar un dubte que ja va transmetre fa uns dies al regidor, el qual 
consisteix en com és que s’està cobrant la taxa de residus a aquelles persones que tenen 
una parcel·la on no hi ha habitatge i sense generar residus ni tan sols de poda, i diu que se’ls 
està cobrant la gestió i la taxa de residus i en aquest sentit indica que si ha de ser una taxa 
justa, aquestes coses s’han de filar molt prim i diu que entén que és un punt que s’ha de tenir 
en compte per millorar a l’exercici següent. 
 
Per altra banda, el Sr. Raúl Avilés comenta pel que fa a la millora pel que fa a les fraccions 
orgàniques,  vol recordar que el setembre del 2019 el seu partit va presentar una moció per 
la millora del servei del porta a porta i en aquell moment, a causa de discrepàncies de com 
fer-ho es va acordar – tot i que existia acord per part de tots els partits - que es crearia una 
taula per tractar tot això i diu que no s’ha convocat a cap partit ni s’ha creat aquesta taula per 
introduir aquestes mesures i diu que també vol recordar que hi havia un compromís per part 
de l’alcalde i aquest no s’ha dut a terme i demana saber perquè no se’ls ha convocat i que es 
pensa fer al respecte. 
 
Pren la paraula el Sr. Pere Casas que en referència a l’esmentada taula diu que efectivament 
és una iniciativa que va sorgir ja fa uns anys i diu que aquesta taula es va convocar diverses 
vegades i en la que no hi va haver cap proposta de millora pels grups de l’oposició i, per tant, 
al final va quedar morta, ja que no hi havia cap proposta per tal de fer alguna millora. 
 
Pren la paraula el Sr. Raúl Avilés que diu que han passat cinc anys en els quals no s’ha 
canviat res en el que suposa el porta a porta fins al dia d'avui i diu que abans de fer aquests 
canvis, era el moment de convocar la taula i exposar els canvis en els quals s’estava  



 
 
treballant i conclou que l’experiència que es tenia el 2019 no és la mateixa que és té ara i, 
per tant, diu que es podrien haver fet moltes més aportacions que en aquell moment no es 
podien fer. 
 
Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras, que amb relació al comentari dels solars i la taxa de 
residus, comenta que en aquesta nova llei de la qual es ve parlant fa molt temps, es 
consideren residus domèstics i que, per tant, ha d’estar dins de la taxa aquelles restes 
vegetals, brutícia, etc. que es generi en els solars i explica que a l’ordenança fiscal que es va 
aprovar al mes d’octubre hi ha una baixada pel que fa a la tarifa que pagaran els solars la 
qual passa de 117 € a 80 € i diu que els que especifica la llei òbviament s’han de cobrar i en 
aquest sentit vol posar com a exemple altres municipis com ara Viladecavalls que per 
exemple està cobrant 75 €, Ullastrell 30 €, Rellinars 154, Santa Perpètua 117 € i pel que fa al 
tema de la taula que es comentava, diu que ell està disposat i obert a qualsevol proposta que 
es vulgui plantejar i es pot comentar. 
 
Pren la paraula el Sr. Raúl Avilés que diu que si s’està aplicant la taxa justa, precisament tota 
la sistemàtica que s’està desenvolupant és per cobrar segons el que es produeix i en aquest 
sentit insisteix en el fet que hi ha parcel·les que no produeixen poda i considera que se’ls 
hauria de cobrar molt menys que les que sí que generen poda i en aquest sentit demana que 
es revisi la proposta. 
  
Pren la paraula el Sr. alcalde que diu que a Vacarisses no hi ha constància, però que hi ha 
gent que genera residu zero i diu que s’ha de cobrar per allò que en un moment donat sí que 
es produirà, però al capdavall indica que de tot se’n pot parlar. 
 
Sotmesa la proposta a debat i a posterior votació resulta aprovada per majoria absoluta amb 
el següent resultat: 9 vots a favor dels Grups Polítics Esquerra Republicana de Catalunya, 
Partit dels Socialistes de Catalunya i REGIDOR NO ADSCRIT, 4 vots en contra dels Grups 
Polítics La Voz de Vacarisses, Vox i Unió Independent per Vacarisses-Junts. No s'han 
produït abstencions.  
 
6. MOCIONS 
 
No hi han. 
 
7. SOBREVINGUTS 
 
2.1.- PROPOSTA D'APROVACIÓ DE LA URGÈNCIA D'INCLOURE UNA NOVA PROPOSTA 
A L'ORDRE DEL DIA.- 
 
En virtut del què disposa l’article 23.7 del Reglament orgànic municipal, i l’ article 91.4 del 
Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, es proposa que s’apreciï la urgència per a 
dictaminar la proposta de de l’alcaldia d’aprovació inicial del pressupost general de 
l’Ajuntament de Vacarisses per a l’exercici 2025,   assumpte no inclòs a l’ordre del dia de la 
convocatòria del Ple ordinari  a celebrar el dia  19 de desembre de 2024. 
 
S’aprova per 10 vots a favors: 7 d’ERC, 2 de UIPV-JUNTS, 1 de la LAVV i 1 del regidor no 
adscrit.  2 abstencions: PSC i  VOX. 
 
2.2.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA D’APROVACIÓ INICIAL DE L’EXPEDIENT DE 
RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDITS.- 
 
Vist que mitjançant resolució d'alcaldia de data 18 de desembre de 2024, es va incoar 
expedient per al reconeixement extrajudicial de crèdits, per import de 19.564,99 
 



 
 
En data 18 de desembre de 2024, es va realitzar l'informe de l'òrgan gestor en què es 
justifiquen les causes que han generat l'expedient, així com que les prestacions s'han 
executat de conformitat amb les condicions establertes prèviament i a preu de mercat. 
 
Vist que s'ha emès l'informe jurídic amb caràcter favorable, en què es conclou que no cal la 
revisió d'ofici. 
 
Resultat que s'ha emès informe de la intervenció municipal en el mateix sentit que no cal la 
revisió d'ofici. 
 
Per tot allò exposat, elevo a l'ajuntament ple,  la següent 
 
PROPOSTA D'ACORD 
 
PRIMER.- Resoldre la discrepància i aixecar l’objecció formulada per la Intervenció 
Municipal, continuant la tramitació de l’expedient. 
 
SEGON.- Aprovar el reconeixement extrajudicial de crèdits per import total de 19.564,99 
euros dels crèdits que a continuació es detallen: 
 

 
 
TERCER.- Aprovar l’autorització i la disposició de la despesa, el reconeixement de l’obligació 
a càrrec del pressupost corresponent i, en conseqüència, l’aplicació a pressupost de les 
despeses indicades. 
 
Pren la paraula la Sra. Paola Moral que diu que aquesta setmana ha vingut una empresa a 
l’Ajuntament que ha fet unes feines i que ha reclamat unes factures de les quals diu la Sra. 
Moral l’Ajuntament donava per fet que estava tot pagat i resulta que un cop comprovat 
aquestes factures no estan pagades i, per tant, la manera de poder pagar aquestes factures 
a aquesta empresa que efectivament ha fet els treballs és fer aquest reconeixement 
extrajudicial de deute i indica la Sra. Moral que aquests tipus de procediment s’ha d’aprovar 
pel Ple. 
 
La Sra. Paola Moral detalla que es tracta d'unes feines de pintura a la urbanització Els caus, 
a Torreblanca i l’avinguda Muriel Casals. 
 
La Sra. Maria Moreno demana saber de quan són aquestes factures. 
 
La Sra. Moral diu que són del 2023. 



 
 
La Sra. Moreno demana saber si els treballs es van fer el 2023, a la qual cosa la Sra. Moral 
contesta que sí. 
 
Pren la paraula la Sra. Maria Moreno que diu si és que ningú es va donar compte en el 
tancament de l’exercici de què aquestes factures estaven pendents i en la mateixa línia 
planteja si s’havien rebut físicament les esmentades factures, i afegeix que en referència a 
les actuacions de l’avinguda Muriel Casals el seu grup va estar demanant les factures de les 
actuacions executades i no n'hi havia. 
 
Pren la paraula el Sr. alcalde que diu que és un escreix d’obra que es va fer que en aquell 
moment no es va comptabilitzar i ara el que es fa és reconèixer aquestes feines i pagar-les. 
 
Pren la paraula la Sra. Maria Moreno que diu que quan s’acaba l'obra en teoria ha d’haver-hi 
algun tècnic o algun responsable que verifica que aquelles factures siguin correctes i, per 
tant, demana saber si aquelles factures es van rebre efectivament el 2023. 
  
El Sr. alcalde diu que entén que sí, però el que s’ha perdut és el que ha passat entremig. 
 
Pren la paraula el Sr. Raúl Avilés que diu que abans de sotmetre-ho aprovació potser 
s’hauria de donar més informació. 
 
Pren la paraula el Sr. alcalde que diu que no, que això s’entra per urgència, ja que aquestes 
persones han de cobrar ara i que si volen més endavant els donarà tota la informació, però 
que això es votarà ara. 
 
 Pren la paraula el Sr. Raúl Avilés que diu que els hi estan demanant de votar a favor o en 
contra d’una cosa sense tenir la informació. 
 
El Sr. alcalde diu que la informació ja s'ha donat i que es tracta de 19.000,00 € d’un escreix 
que hi va haver, ja que aquelles obres es van excedir del que estava pressupostat i ara el 
que es fa és reconèixer aquelles obres i pagar-les. 
 
Pren la paraula el Sr. Avilés que diu que el que li preocupa és que això sigui extensible a 
altres casos i diu que li estranya que internament no s’hagi detectat, és a dir que sigui un 
tercer el que estigui reclamant. 
 
Diu el Sr. alcalde que fa ja un temps que es va detectar, però que estaven determinant amb 
l’empresa si era veritat o no i si aquestes obres s’havien executat. 
  
El Sr. Avilés pren la paraula i diu que si s’estava esbrinant si s’havien fet o no és que llavors 
no s’havien validat les factures. 
 
 El Sr. alcalde diu que sí que s’havien validat les factures i que hi ha una persona que fa un 
certificat de final d’obra. 
 
Pren la paraula el Sr. Juan Pablo Garrido que diu que votarà a favor i que es posa en el lloc 
de l’empresa i que creu que si han fet la feina l’han de cobrar. 
 
 Pren la paraula el Sr. alcalde que diu que reconeix que hi ha un error de l’Ajuntament i del 
que es tracta ara és de pagar la factura. 
 
S’aprova per 8 vots a favors: 7 d’ERC, 1 del regidor no adscrit.  4 abstencions: PSC , VOX i 2 
UIPV i 1 en contra LAVV. 
 



 
 
 
 
8. DONAR COMPTE DE LES ACTES DE LES SESSIONS DE LES JUNTES DE GOVERN 
LOCAL DE 18 I 25 DE NOVEMBRE I 2 DE DESEMBRE DE 2024 
 
9. DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS DES DE LA CELEBRACIÓ DE LA 
ÚLTIMA SESSIÓ ORDINÀRIA( Decrets des del número 743 al 804) 
 
10. DONAR COMPTE DEL NOMENAMENT DE PERSONAL FUNCIONARI I DE LA 
CONTRACTACIÓ DE PERSONAL LABORAL 
 
 
11. INFORMES DE PRESIDÈNCIA 
 
Pren la paraula el Sr. alcalde que diu que vol fer un resum de les principals accions que s’han 
dut a terme des de les diferents regidories sense tenir en compte aquelles que són 
continuistes. 
 
En primer lloc, diu el Sr. alcalde que vol donar les dades de l’atur, i diu que ha baixat en 7 
persones i actualment està al 7,48% i diu que li sembla que és la xifra més baixa des del 
2008 i detalla que hi ha 133 homes a l’atur i 174 dones i que aquestes dades deixen 
Vacarisses per sota de la mitjana del Vallès i de Catalunya. 
 
Pel que fa a les queixes per pudors a l’abocador l’alcalde explica que no els han passat les 
dades i diu que és possible que s’hagin confós atès que el Ple s’ha avançat una setmana, 
però vol destacar que hi ha hagut quatre episodis de pudors molt forts en aquests darrers 
deu dies i diu que han arribat fins i tot al Pala, i en aquest sentit explica el Sr. alcalde que es 
van posar en contacte amb el Consorci de Residus i diu que estan mirant la procedència 
d’això, i afegeix que en primer moment els van indicar que podria ser de la depuradora, però 
tampoc hi ha acabat de confirmar i diu el Sr. alcalde que vol que quedi constància en el Ple, 
ja que una cosa és una pudor puntual i l’altre és que tornin a aparèixer aquests episodis de 
pudors que considera molt greus donat que eren de manera continuada durant quatre dies en 
un període de deu. 
 
Reprenen el resum que indicava el Sr. alcalde a l’inici de la seva intervenció explica que des 
de serveis socials s’ha creat la nova cap d’acció social i creació d’una nova plaça de 
treballadora social, a banda diu que també s’han implementat les targetes moneder i també 
diu que s’han adherit a SAD del Consell Comarcal, pel que fa a benestar animal s’ha seguit 
amb l'ampliació de refugis per gats així com la compra de pinso per les entitats que ho 
gestionen. 
 
Per altra banda, en tema de Persones grans s’ha abordat la reforma del Casal i Projecte de 
millora de l’espai exterior així com la creació del projecte de teatre sènior, pel que fa a obres i 
serveis s’ha pacificat la carretera d’Olesa, actuació que s’ha fet a través de la Diputació, però 
a instància dels veïns auspiciat per l’ajuntament, així com la connexió del pou de Torrella i les 
millores dels pous 3 i 4. 
 
Pel que fa a l’estalvi d’aigua i gràcies en part a les persones i a la seva mentalització i també 
als nou comptadors i en aquest sentit diu que s’ha produït un estalvi del 21% d’aigua i 
actualment el rendiment de xarxa es troba al 80% i en el mateix ordre de coses explica que 
l’altre dia es van reunir amb l’ACA i diu que sembla que si tot segueix com ha d’anar s’està 
desencallant el tema de la connexió amb Viladecavalls i diu que els van dir que si es 
desencalla una qüestió per part de Terrassa, l’Ajuntament s’estalviaria tot el que hauria de fer 
i ho podrà fer ATL i explica que a principis d’any tindran noves informacions. 
 
Pel que fa a urbanisme explica el Sr. alcalde que el dia 11 presenten el Projecte 



 
d’urbanització i reparcel·lació del Ventaiol i diu que s’han iniciat els projectes d’urbanització 
de les quatre urbanitzacions petites i s’ha fet la modificació puntual del PG nucli urbà, que 
correspon al que s’ha aprovat avui. 
 
Pel que fa a mobilitat explica el Sr. alcalde que s’ha millorat l’estació de Torreblanca I , cosa 
que ha estat executada per ADIF  i pel que fa a la cooperació, ajuts a GAZA i per la DANA , 
en concret a la Creu roja i també a “Amunt País Valencià “diners aquests que es destinen a 
temes culturals. 
 
Pel que fa a normalització lingüística explica el Sr. alcalde que s’ha seguit amb els cursos de 
català i la consolidació de la regidoria i la dotació d’unes hores a una tècnica pel 
desenvolupament d'aquesta. 
  
En tema de seguretat el Sr. alcalde explica que s’ha dotat d’una plaça més de policia i també 
diu que ja disposen del sergent amb el curs fet i diu que també s’ha compartimentat la feina 
de la policia tot creant diferents àrees, com ara medi ambient, proximitat i també s’han 
incorporat dos cotxes de policia. 
 
Explica el Sr. alcalde que aquesta setmana els han fet arribar el segon estudi que s’ha fet a 
través de l’UPC dels captadors en el qual de tots els paràmetres analitzats cap representa 
cap risc per a les persones. 
 
Per altra banda, explica el Sr. alcalde que s’ha fet la neteja de la franja del nucli i les rieres de 
Can Vives a l'altura del Fresno i Torreblanca II, així com el manteniment de la franja del 
Ventaiol i la posada en marxa de la comunitat energètica que al gener es licitarà. 
 
Pel que fa a joventut explica el Sr. alcalde que s’ha elaborat el pla Local de Joventut i que 
també s’ha fet la trobada jove i la taula de salut jove. 
 
Pel que fa a comunicació explica el Sr. alcalde que s’ha posat en marxa l’expedient electrònic 
amb algunes dificultats i també comenta que des d'aquest any l’Ajuntament té presència a 
Tweeter  i Instagram i també s’ha posat en marxa el panell ciutadà. 
 
Continua la seva intervenció el Sr. alcalde que en matèria de salut detalla que s’ha creat el 
Pla de salut de Vacarisses el qual es troba en la fase final i pel que fa a cultura, explica que 
ahir el coordinador d’espais naturals els va explicar que es farà l’elaboració del Pla director 
per la casa vella de l’Obac i en aquesta línia explica el Sr. alcalde que allà s’havien fet 
excavacions i per part de l’Ajuntament es va demanar aturar per tal que s’elaborés un Pla 
director i a partir d’aquí es determinaran les inversions que es duran  a terme per excavar i 
acabar de consolidar aquell espai cultural. 
 
Explica també el Sr. alcalde que s’han restaurat documents de l’arxiu municipal que estaven 
en mal estat. 
 
Pel que fa a comerç i turisme explica el Sr. alcalde que es va fer la fira del vi de Vacarisses 
així com el primer mercat d’orígens al Parc Natural de Montserrat, les dues amb molta 
participació. 
 
Pel que fa a recursos humans explica el Sr. alcalde hi ha la contractació d’un nou enginyer 
que es farà aviat i la publicació d’oferta pública que es farà el 2025 i que suposarà la 
contractació d’un cap de brigada 3 administratives una treballadora social. 
  
En matèria d’educació explica el Sr. alcalde que s’ha posat en funcionament una nova 
caldera de biomassa per l’escola El Xic i el Font de l’ Orpina i pel que fa a infància s’ha creat 
el Consell d’Infants del qual la seva primera sessió serà al gener i per part de feminismes 
explica el Sr. alcalde que s’han posat els pictogrames inclusius, s’ha fet la setmana del pride i 
s’ha potenciat els actes de sensibilització envers diversos col·lectius així com continuar amb 
la feminització de l’espai públic. 



 
  
Per acabar, diu el Sr. alcalde que en les seves mocions han donat suport i reconeixement a 
totes les persones migrades que marxen dels seus països per buscar un lloc millor on viure i 
el seu reconeixement a tots els pobles que lluiten per la seva llibertat, especialment el poble 
Palestí i els Kurds. 
 
Per altra banda el Sr. alcalde vol agrair a totes les entitats, culturals, esportives, 
mediambientals i animalistes per ajudar a fer funcionar Vacarisses i vol acabar amb un 
agraïment a la feina dels i les treballadores de l’ajuntament pel seu compromís per fer 
avançar Vacarisses. 
 
12. PRECS I PREGUNTES 
 
Pren la paraula el Sr. Iker Heredia que diu que recentment els va trucar la direcció de l’Institut 
de Vacarisses preocupats per les recents pintades que han aparegut a la façana i vol 
manifestar que en el seu partit  desconeixen l’autoria i condemnen aquests tipus de pintades i 
diu que tot el seu suport a la direcció de l’Institut fins i tot i si s’escau per ajudar a pintar de 
nou la façana. 
 
Per altra banda diu el Sr. Heredia que tot valorant les pintades i tenint en compte que el seu 
grup ha estat assenyalat per part d’algunes persones com a culpables, vol dir que dubta molt 
que els autors siguin simpatitzants seus, ja que relacionen a VOX amb una esvàstica mal 
feta. 
 
Per altra banda, el Sr. Heredia vol preguntar amb relació als pictogrames inclusius per dir-ho 
d’alguna manera, de “persones distintes” que s’han posat als equipaments municipals diu 
que entén que han tret els pictogrames d’home i dona i han afegit aquests inclusius, motiu 
pel qual entén que els lavabos dels equipaments municipals són mixtes a partir d’ara. 
 
Pren la paraula la Sra. Deborah Sancho que diu que els lavabos encara són de gènere 
masculí i gènere femení i s’han adaptat uns lavabos per les persones que no s’identifiquen 
amb el sexe biològic amb el qual han nascut i el que s’ha fet, explica la Sra. Sancho és que 
totes les persones puguin utilitzar independentment de la seva identitat de gènere. 
 
La Sra. Sancho vol preguntar-li al Sr. Heredia a què es referia amb el comentari “persones 
distintes”. 
 
El Sr. Heredia li contesta que son vostès qui els  estan separant en un altre tipus de lavabos. 
 
Pren la paraula el Sr. Juan Pablo Garrido que fa entrega a l’alcalde d’una instància que fa 
dies es va entrar per un problema que hi ha a la riera de Sant Jaume en la qual hi ha uns 
abocaments de tovalloletes, aigües fecals, i diu que és concretament on és la depuradora 
sota la granja i diu que ja sap que és responsabilitat de l’ACA, però li demana al Sr. alcalde 
que faci tota la pressió possible atès que ja fa força dies que es produeixen els esmentats 
abocaments; tanmateix, indica que li farà arriba si s’escau alguna gravació en vídeo i a més 
comenta el Sr. Garrido que les arquetes estan obertes i poden provocar que algú caigui. 
 
El Sr. alcalde li contesta que pren nota i mirarà de fer gestions. 
 
Pren la paraula la Sra. Isabel Fernández que vol formular 3 preguntes, i en aquest sentit diu 
que si ja estan acabades les oficines de la policia, ja que els van dir que a finals d’enguany 
estarien en marxa.  
 
La segona qüestió que vol plantejar la Sra. Fernández és en referència a la moció que el seu 
grup va presentar al mes de maig en referència a la parada de bus de l’institut, i demana que 
com s’ha de fer per votar-la. 
  



 
Per finalitzar la Sra. Isabel Fernández vol puntualitzar una cosa que va dir el Sr. alcalde a 
micròfon tancat en finalitzar el Ple del mes anterior i en aquesta línia diu que l’alcalde va fer 
el comentari que l’havien bloquejat en el grup de Facebook de La Voz de Vacarisses, i la Sra. 
Fernández li vol dir que és  gràcies a ERC que La Voz de Vacarisses existeix i diu que primer 
va ser un grup de Facebook, després va ser un partit polític i diu que el que va passar va ser 
quelcom tan senzill com que ERC i més concretament el Sr. l’alcalde volia tenir controlada 
l’opinió pública dels ciutadans de Vacarisses a través de les xarxes socials i és per aquest 
motiu diu, que s’utilitzen grups en xarxes socials on se censura tota informació i opinió que 
tracta sobre problemàtiques del municipi i que des de ERC no s’atenen degudament. 
 
A continuació la Sra. Fernández li vol parlar al Sr. alcalde d'un grup de Facebook que és 
gestionat per un membre de la candidatura d’ERC a Vacarisses i que quan hi ha el més 
mínim desacord en aquest grup se censura el comentari i fan fora a la persona que el fa i diu 
que això s’anomena censura i li diu al Sr. alcalde que deixi de queixar-se d’una cosa que són 
precisament ells qui ho fan. 
 
Diu la Sra. Fernández que el grup de La Voz es va crear precisament com a punt de trobada 
per totes aquelles persones i diu que la gent que no pensa com l’alcalde es mereix un espai 
de llibertat a les xarxes socials per tal que puguin explicar lliurement el que pensen i de la 
mala gestió de l’Ajuntament i de qualsevol cosa que es consideri oportuna sense haver de 
ser grups de “palmeros” com els que té vostè. 
 
La Voz de Vacarisses, diu la Sra. Fernández està per lluitar en defensa dels interessos de 
tots els ciutadans de Vacarisses de manera equitativa i sense amiguismes i diu que per això 
està en aquest Ple, per recordar-li-ho cada mes, i diu que no es rendiran ni sotmetran els 
interessos de Vacarisses als seus Sr. alcalde. 
 
Pren la paraula el Sr. alcalde que diu que la nova comissaria no està oberta, i pel que fa a la 
moció de la parada del bus diu el Sr. alcalde que ja es va dir que hi havia una proposta de 
millora de tot aquell espai i li diu que si vol tornar a portar la moció, que la porti i ja es votarà i 
l’adverteix de què no es posi tant a Facebook i estigui més al cas del Ple i en aquest sentit li 
diu que hi ha 150.000,00 € per millorar l’esmentat espai. 
 
Continua la seva intervenció el Sr. alcalde en referència al comentari de la Sra. Fernández on 
feia al·lusió a unes paraules seves fora de micròfon, el Sr. alcalde li diu que no té raó i que ja 
sap el perquè i en referència a controlar i deixar de controlar, diu que ell ha estat a diferents 
grups i diu que ells no han expulsat mai a ningú i li diu a la Sra. Fernández que ella té un 
grup allà, reduït de gent, que pensa com vostè i que es van retroalimentant i que per sort són 
pocs i que per aquest motiu diu que ERC té 7 regidors i La Voz només 1. 
 
El Sr. alcalde li vol explicar a la Sra. Fernández que la política en aquest poble des de fa 
molts anys hi ha hagut molts enfrontaments i de més, però diu que el nivell i el fang com ha 
baixat ella, no havia passat mai aquí i concretament li diu a la Sra. Fernández que les 
animalades que arriba a dir a les xarxes socials on diu que fins i tot l’insulta quan, en canvi, 
aquí ve i planta les banderetes i no diu res. 
 
Afegeix el Sr. alcalde que vostè es dedica a llegir el que li escriuen i aprofita el Sr. alcalde per 
preguntar-li a la Sra. Fernández quantes propostes ha fet al Ple i en aquest sentit li diu que té 
moltes propostes des del sofà de casa i també es dedica a ajudar amiguets i li diu que no fa 
altra cosa i afegeix que inclús no té vida pública en aquest municipi. 
  
Continua la seva intervenció el Sr. alcalde que li pregunta a la Sra. Fernández si mai ha anat 
a caminar a l’Obac o a la Font d’en Gordi o a la Calsina si tant que estima Vacarisses, i li diu 
que tots aquests llocs que ha esmentat estan a Vacarisses i li diu a la Sra. Fernández que 
per dir que s’estima Vacarisses ha de militar a Vacarisses i conèixer Vacarisses i li diu 
literalment que estar en un sofà escopint el que ve de gust per tenir  una ideologia d’extrema 
dreta i això no li permet tenir la ment oberta perquè d’altres pensen diferent. 
 



 
Pren la paraula la Sra. Isabel Fernández que diu que el fet que a ella no la trobin als bars no 
vol dir que no tingui vida social i diu que sense conèixer-la el Sr. alcalde va començar a 
insultar-la a través de les xarxes i li espetega que potser ella coneix millor Vacarisses que no 
pas ell, tret dels bars. 
 
Pren la paraula el Sr. Jesús Arasanz que amb relació a l’episodi de pudors demana saber si 
s’ha pres alguna mesura d’ofici seguint l’ordenança que tenim aprovada i, per altra banda, 
planteja que hi havia un parell de decrets d’alcaldia a l’expedient electrònic, un era la licitació 
del projecte del mercat no estacionari i el d’ampliació de fotovoltaiques on dins d’aquesta 
licitació hi ha inclosos els càlculs estructurals i diu que normalment quan es fa una oferta de 
fotovoltaiques també soferta dins de la legalització   aquest càlcul i demana que no es 
dupliqui la feina per la pròxima licitació. 
 
Per altra banda comenta el Sr. Arasanz que avui s’aprovava a la Diputació una ajuda per 
instal·lacions esportives d’aproximadament 36000-37000 € amb la possibilitat que 
s’incrementi i diu que ja ho van comentar amb el Sr. Pere Casas i en aquest sentit anima a 
fer que es presenti sol·licitud per aquesta subvenció. 
 
Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras que amb relació a l’episodi de pudors i l’ordenança 
odorífera, diu que estan  esperant a rebre els últims informes i diu que veuran si la poden 
aplicar ara que se’n disposa. 
 
Pren la paraula la Sra. Jasone Mendizabal que amb relació al mercat explica que es van 
haver d’esperar fins a l’octubre, ja que les consultores estaven amb molta de feina i no ens 
podien elaborar tota la normativa i diu que actualment ja la tenen i al gener començaran. 
 
Pren la paraula el Sr. Raúl Avilés que en referència als captadors d’olors diu que ha entès 
que no s’han detectat valors que presentin perill per la població, però demana saber si el 
mateix informe esmenta quelcom amb relació als darrers episodis de pudors. 
 
Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras que diu que efectivament queden enregistrats els 
esmentats episodis i diu que de fet quan es comencen a enregistrar és quan hi ha un episodi 
i diu que l’informe, com a resum, diu que no s’han trobat concentracions que puguin ser 
nocives per la població tot i que sí que detalla els episodis i diu que es tornarà a fer una 
presentació per tal d’explicar els resultats i diu que ames enguany s’ha incorporat a l’estudi la 
dinàmica dels vents per tal d’identificar d’on poden venir aquestes pudors i en aquest sentit 
explica que el captador que hi ha a la vora de Coll Cardús, prop del dipòsit de Torreblanca II, 
sembla que vingui d’allà i, en canvi, els que arriben al nucli venen d'un altre zona; tot i això, 
indica que ja ho explicaran. 
 
Pren la paraula el Sr. Avilés que diu que també sembla que s’apunta a la depuradora dels 
lixiviats com a possible origen o font d’olors tot i que l’alcalde indica que no esta clar. 
 
De fet, el Sr. alcalde explica que van fer una reunió telemàtica específica  amb el Consorci de 
Residus per tractar aquest tema amb l’enginyera que porta les plantes i diu que quan tinguin 
més notícies les traslladaran. En el mateix ordre de coses explica el Sr. alcalde que ells tenen 
un programa que els hi marca en funció dels vents i l’orografia del terreny i diu que si es 
creuen dades es podrà afinar una mica més en les conclusions.  
 
Pren la paraula la Sra. Maria Moreno que celebra la notícia del mercat, ja que va ser una 
moció que tots vam votar a favor i el fet que es tiri endavant està molt bé. 
 
Per altra banda, la Sra. Moreno vol preguntar pel tema de la gravació de les intervencions del 
públic en els Plens. 
 
Per altra banda, pregunta la Sra. Maria Moreno del tema de l’aigua demana les dades de 
com estem ara del cabal disponible i de consum i també si Vacarisses continua en estat de 
sequera. 



 
  
Per altra banda, la Sra. Moreno també pregunta pel tema dels porcs senglars, ja que 
darrerament s’han pogut observar inclús a la porta de l’institut. 
 
Continua la seva intervenció la Sra. Maria Moreno, que vol donar les gràcies pel resum anual 
que ha fet el Sr. alcalde, però diu que en tema de feminisme, troba a faltar alguna cosa més 
concreta per les dones que es troben en situació d’atur i diu que fa aquesta observació, ja 
que cada mes sembla que hi ha més distància entre dones i homes aturats i planteja que 
s’activin diverses actuacions per fomentar l’ocupació en dones. 
 
Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras que en referència a la gravació de les intervencions del 
públic en el Ple és un tema que actualment està aturat, ja que amb tit el tema de l’expedient 
electrònic i el panell del vilatà els serveis informàtics estan a ple rendiment, però indica que 
ho tindran en compte més endavant. 
 
Pel que fa als porcs senglars explica el Sr. Aitor Piqueras que tot i que havien tingut un any 
relativament tranquil en aquest aspecte són conscients de la problemàtica i recentment a 
prop de l’institut s’ha instal·lat una gàbia. 
  
Pren la paraula el Sr. Pere Casas que en relació amb les dades de l’aigua indica que abans 
de començar el Ple ha comunicat que es reprendria el tema de la taula de l’aigua i pel que fa 
a l’estat de sequera indica que actualment Vacarisses es troba en excepcionalitat tot i que 
falta que des de l’ACA passin la conformitat d’aquesta situació, malgrat que en el planell 
oficial de l’ACA es pot deduir aquesta informació, encara no es disposa de document 
acreditatiu oficial d’aquesta situació. 
 
Pren la paraula la Sra. Olga Serra que en el tema d’atur de les dones comenta que la 
diferència que plantejava la Sra. Moreno en el global de l’any la diferència es va reduint, però 
afirma que es tracta d’un problema estructural no només de Vacarisses i conclou que sovint 
són les dones les que tenen feines més precàries i són les primeres que se’n van a l’atur 
quan hi ha algun problema i diu que de totes maneres farà un recull de programes del 
Consell Comarcal en els que s’està treballant en aquest sentit i també en algun cas de la 
Diputació a l’àrea d’emprenedoria i en aquest sentit diu que ja s’està treballant amb 
programes específics per dones i no obstant diu que en farà un recull li facilitarà. 
 
Pren la paraula el Sr. alcalde que diu que ara tot mirant les dades, Vacarisses és dels 
municipis on la diferència entre homes i dones en àmbit d’atur és més petita és a dir de 2,4 
punts i diu que per exemple a terrassa és de 4,70. 
 
 Pren la paraula la Sra. Maria Moreno que diu que en referència a l’expedient electrònic han 
rebut un munt d’informació, de la qual la majoria no era ni tan sols necessària i diu que no 
sap si han de tenir accés a tot i diu que es tracta d’un excés i en aquest sentit diu que pel que 
fa al seu partit si vol una informació concreta ja la demanarà, però el fet que estigui tot allà 
penjat no sap si és del tot necessari inclús pel tema de protecció de dades, ja que diu que ara 
poden accedir a tot amb tot detall de cada expedient. 
  
En aquest moment el Sr. Arasanz intervé per dir que efectivament el que passa és que amb 
l’expedient electrònic es veu un munt de documentació i es fa difícil navegar per tot l’entorn. 
 
El Sr. alcalde indica que s’ho miraran i es farà el que calgui. 
 
 El Sr. Avilés diu que tal com es va fer l’estructura de documentació en el cas del pressupost, 
també es podria fer amb la resta d’assumptes. 
  
Finalment, després d’un intercanvi breu d’impressions es conclou que es mirarà el tema per 
tal que sigui més eficient 
 



 
Un cop tractats tots els assumptes inclosos a l’ordre del dia, el President aixeca la sessió a 
les 20:07 h, de la qual cosa com a secretària accidental dono fe, i estenc aquesta acta. 
 
 

l’Ajuntament de Vacarisses, dijous, 23 de gener de 2025 
 

Document signat electrònicament 


